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 BRM.0002.10.2023 Protokół nr 10/2023 LXIV sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 27 września 2023 r. 

 
Rada Miejska w Ornecie  
 

Protokół nr 10/2023 

LXIV Sesja w dniu 27 września 2023 zwołana przez Przewodniczącego Rady Miejskiej w Ornecie  
w dniu 18 września 2023 r. na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym (t. j. Dz. U. z 2023 poz. 40 ze zm.). 

Obrady transmitowane i nagrywane przez Urząd Miejski w Ornecie – rejestracja dźwięku i obrazu. 

Miejsce obrad: Sala Sesyjna Urzędu Miejskiego w Ornecie. 

Obrady rozpoczęto 27 września 2023 o godz. 16:00, a zakooczono o godz. 17:29 tego samego dnia. 

 

Obecni radni Rady Miejskiej w Ornecie: według listy obecności stanowiącej załącznik nr 1  

do protokołu sesji.  

Goście według listy obecności stanowiącej załącznik nr 2 do protokołu sesji. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Krzysztof Jan Banucha  
2. Dariusz Butkiewicz 
3. Ryszard Franciszek Ferenc 
4. Marcin Krzysztof Jotko  
5. Piotr Junko 
6. Adam Paweł Kaczmarek  
7. Danuta Kamioska  
8. Daniel Kogut  
9. Bogdan Kowieszko 
10. Marzena Maria Ołtuszewska  
11. Emil Mateusz Rooda  
12. Andrzej Salamonik  
13. Paweł Skowyrski 
14. Józef Uzar  
15. Krzysztof Marcin Widerski  

Porządek obrad: 

1. Otwarcie LXIV sesji Rady Miejskiej w Ornecie.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Propozycje zmian porządku obrad.  

4. Przyjęcie protokołu LXI sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 28 czerwca 2023 r. 
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5. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr BRM.0007.17.2023 Rady Miejskiej w 

Ornecie z dnia 26 kwietnia 2023 r. w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2023” – druk 432. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Orneta na lata 2023-2034 - druk 433. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Orneta 

na 2023 r. – druk 434. 

8. Raport z Monitoringu Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie Orneta na lata 

2016-2025 (za lata 2021-2022). 

9. Sprawozdanie Burmistrza z pracy w okresie między sesjami.  

10. Interpelacje i zapytania radnych składane zgodnie z art. 24 ust. 3 - 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2023 r. poz. 40 ze zm.)  

11. Pytania i wnioski sołtysów i mieszkaoców w sprawach dotyczących gminy. 

12. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski oraz odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na 

poprzedniej sesji. 

13. Informacje i komunikaty. 

14. Zamknięcie obrad. 

 

1. Otwarcie LXIV sesji Rady Miejskiej w Ornecie. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar:  Teraz będzie porządek. Jak ksiądz przychodzi, to zaraz będzie 

porządek tutaj. 1,2,3, Bardzo proszę już o zajmowanie miejsc. I proszę o odczytanie komunikatu. 

Radny Marcin Jotko: Informacja dla uczestników 64 sesji Rady Miejskiej w Ornecie  

w dniu 27 września 2023 roku, niebędących osobami publicznymi. Sesja Rady Miejskiej w Ornecie  

w dniu 27 września 2023 roku jest transmitowana na żywo i rejestrowana w formie dźwięku i obrazu 

przez Urząd Miejski w Ornecie. Nagranie sesji jest udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej 

oraz na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Ornecie. Uczestnicy sesji niebędący osobami 

publicznymi przed rozpoczęciem sesji, mogą zgłosid Przewodniczącemu Rady Miejskiej wniosek o 

ochronę ich wizerunku. Niezgłoszenie takiego wniosku oznacza wyrażenie zgody na prezentację i 

wizerunku podczas transmisji sesji i publikacji nagrania sesji w BIP i na stronie internetowej Urzędu 

Miejskiego w Ornecie. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Otwieram 64 sesję Rady Miejskiej. Bardzo serdecznie witam 

wszystkich paostwa radnych na sesji. Witam pana Burmistrza Ireneusza Popiela. Zastępcę Burmistrza 

pana Andrzeja Gierlofa. Sekretarza Gminy panią Natalię Brycką. Skarbnika Gminy panią Annę Kich. 
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Radcę prawnego pana Krzysztofa Gulbinowicza. Witam wszystkich sołtysów i przewodniczących 

zarządów osiedli. Witam kierowników jednostek organizacyjnych, pracowników Urzędu Miejskiego, 

mieszkaoców Ornety. Szczególnie witam też miłego gościa księdza proboszcza Krzysztofa Józefczyka. 

Proszę paostwa, w ostatnim czasie uczestniczyliśmy w przykrej uroczystości, pożegnania pana, który 

pełnił funkcję przez wiele lat Przewodniczącego Zarządu Osiedla, w ostatnim czasie również 

Przewodniczącego Gminnej Rady Seniorów, pana Andrzeja Łukasika. Bardzo proszę o powstanie i 

uczczenie minutą ciszy. Dziękuję bardzo. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 2 porządku obrad. Propozycje... 

Stwierdzenie prawomocności obrad. Bardzo proszę wszystkich radnych o naciśnięcie przycisku 

kworum. W sesji uczestniczy 14 radnych z 15 osobowego składu, więc dzisiejsza sesja jest 

prawomocna, możemy podejmowad wszelkie uchwały. Zamykamy punkt 2 porządku obrad. 

 

3. Propozycje zmian porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 3. Propozycje zmian porządku obrad. Czy 

są jakieś? Pan Burmistrz Ireneusz Popiel, bardzo proszę.  

Burmistrz Ireneusz Popiel: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Paostwo. Chciałbym 

prosid o wprowadzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyznaczenia obszaru i 

granic aglomeracji Ornety, na druku 435. Ten projekt uchwały był procedowany podczas ostatniej 

Komisji Wspólnej. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Czy ktoś z paostwa radnych ma jakieś pytania w stosunku tego 

wniosku? Nie widzę, w takim razie proszę włączyd głosowanie. Kto z paostwa radnych jest za 

wprowadzeniem tego do porządku obrad? Proszę o podniesienie, przycisku, przyciśnięcie. Dziękuję. 

Za 14 radnych, więc ten projekt uchwały znajdzie się w porządku obrad i będzie on pod punktem 8,  

a wszystkie pozostałe będą 1 wyżej. Zamykamy punkt 3. Przechodzimy...A proszę bardzo, chwilę 

czasu. Już? To zamykamy punkt 3. 

 

Głosowano w sprawie: 

Propozycje zmian porządku obrad. Wprowadzenie jako punkt 8 - Rozpatrzenie projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie wyznaczenia obszaru i granic Aglomeracji Orneta - druk 435. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, 

Marcin Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , 
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Bogdan Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Emil Mateusz Rooda , Andrzej Salamonik , Paweł 

Skowyrski, Józef Uzar  

NIEOBECNI (1) Krzysztof Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Propozycje zmian porządku obrad. Wprowadzenie jako punkt 8 

- Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyznaczenia obszaru i granic 

Aglomeracji Orneta - druk 435 - stanowi załącznik nr 3 do protokołu sesji. 

 

Zmieniony porządek obrad: 

1. Otwarcie LXIV sesji Rady Miejskiej w Ornecie. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Propozycje zmian porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu LXI sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 28 czerwca 2023 r. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr BRM.0007.17.2023 Rady Miejskiej w 

Ornecie z dnia 26 kwietnia 2023 r. w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2023” – druk 432. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Orneta na lata 2023-2034 - druk 433. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Orneta 

na 2023 r. – druk 434. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyznaczenia obszaru i granic 

Aglomeracji Orneta - druk 435. 

9. Raport z Monitoringu Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie Orneta na lata 

2016-2025 (za lata 2021-2022). 

10. Sprawozdanie Burmistrza z pracy w okresie między sesjami. 

11. Interpelacje i zapytania radnych składane zgodnie z art. 24 ust. 3 - 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2023 r. poz. 40 ze zm.) 

12. Pytania i wnioski sołtysów i mieszkaoców w sprawach dotyczących gminy. 

13. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski oraz odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na 

poprzedniej sesji. 

14. Informacje i komunikaty. 

15. Zamknięcie obrad. 
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4. Przyjęcie protokołu LXI sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 28 czerwca 2023 r. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 4. Przyjęcie protokołu 61 sesji Rady 

Miejskiej w Ornecie w dniu 28 czerwca 2023. Projekt protokołu był do wglądu na e-sesji lub w biurze 

rady. Z tego co mi wiadomo, nie wniesiono żadnych uwag. Czy ktoś z paostwa ma jakieś uwagi do 

tego protokołu? Nie widzę proszę. Proszę włączyd głosowanie. Kto jest za przyjęciem protokołu?  

Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Za 13, 1 wstrzymujący, protokół został przyjęty. Zamykamy 

punkt 4. 

 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu LXI sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 28 czerwca 

2023 r. 

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (13) Krzysztof Jan Banucha , Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin Krzysztof Jotko , 

Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , Bogdan Kowieszko, Marzena 

Maria Ołtuszewska , Emil Mateusz Rooda , Andrzej Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Dariusz Butkiewicz 

NIEOBECNI (1) Krzysztof Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Przyjęcie protokołu LXI sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 

28 czerwca 2023 r.- stanowi załącznik nr 4 do protokołu sesji. 

 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr BRM.0007.17.2023 Rady Miejskiej  

w Ornecie z dnia 26 kwietnia 2023 r. w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2023” – druk 

432. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 5. Rozpatrzenie projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę nr 007 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 26 kwietnia 2023 roku  

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2023. To jest druk 432 i ten projekt był rozpatrywany na 

wspólnym posiedzeniu komisji stałych i otrzymał opinię pozytywną. Czy ktoś z paostwa ma pytania 

albo uwagi do tego projektu uchwały? Nie widzę. W takim razie proszę o włączenie głosowania. Kto 

jest za podjęciem uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Za 14 radnych, uchwała została 

podjęta. Zamykamy punkt 5. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr BRM.0007.17.2023 
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Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 26 kwietnia 2023 r. w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 

2023” – druk 432. 

  

Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, 

Marcin Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , 

Bogdan Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Emil Mateusz Rooda , Andrzej Salamonik , Paweł 

Skowyrski, Józef Uzar  

NIEOBECNI (1) Krzysztof Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę  

Nr BRM.0007.17.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 26 kwietnia 2023 r. w sprawie przyjęcia 

„Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii na rok 2023” – druk 432 - stanowi załącznik nr 5 do protokołu sesji. 

 
Uchwała nr BRM.0007.47.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 27 września 2023 r. - stanowi 

załącznik nr 6 do protokołu sesji. 

 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 2023-2034 - druk 433. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 6. Rozpatrzenie projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Orneta na lata 

2023-2034. Druk 433. Ten projekt uchwały był opiniowany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych i 

otrzymał opinię pozytywną. Czy ktoś z paostwa ma pytania albo uwagi do tego projektu? Nie widzę 

zgłoszeo. W takim razie przechodzimy do głosowania. Kto jest za podjęciem uchwały? Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymuje? 13 głosów za, 1 wstrzymujący, uchwała została podjęta. Zamykamy 

punkt 6. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 2023-2034 - druk 433. 

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (13) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, 

Marcin Krzysztof Jotko , Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut, Bogdan 
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Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Emil Mateusz Rooda , Andrzej Salamonik, Paweł Skowyrski, 

Józef Uzar  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Piotr Junko 

NIEOBECNI (1) Krzysztof Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 2023-2034 - druk 433- stanowi 

załącznik nr 7 do protokołu sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.48.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 27 września 2023 r. - stanowi 

załącznik nr 8 do protokołu sesji. 

 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Orneta na 2023 r. – druk 434. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 7. Rozpatrzenie projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Orneta na 2023 rok, druk 434. Projekt był 

rozpatrywany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych, otrzymał opinię pozytywną. Czy ktoś z 

paostwa radnych ma pytania lub uwagi do tego projektu? Proszę pan radny Junko. 

Radny Piotr Junko: Dzieo dobry. Panie Przewodniczący, Szanowni paostwo. Pytanie mam do pani 

Skarbnik, ale zanim zapytam to myślę, że należą się wyjaśnienia a właściwie informacje naszym 

mieszkaocom, zainteresowanym, że rząd dofinansowuje nasz samorząd, nasz budżet tegoroczny, 

kwotą ponad 2 mln 750 tysięcy złotych. I w planie tej uchwały jest, aby większośd, właściwie cała ta 

kwota została, większośd tej kwoty została wydana na wynagrodzenia dla pracowników oświaty oraz 

urzędu. No i przede wszystkim zwiększamy plan zobowiązao z tytułu odsetek o 980 000. Czyli jak 

widzimy, to jest na bieżące utrzymanie naszej gminy. Ja mam jeszcze takie pytanie do pani Skarbnik. 

Czy by mogła przypomnied, ile w tym roku wyniesie według planu spłata odsetek z tytułu 

zaciągniętych kredytów i obligacji, dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Proszę bardzo pan Burmistrz. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Dziękuję bardzo za udzielenie głosu. Ja odpowiem Panu na to pytanie 

dotyczące tego że dostaliśmy 2 800 000 z subwencji tak zwanej ,,wyrównawczej”. Ja tylko 

przypomnę, że to nie są pieniądze ekstra, przypomnę i powiem potwierdzę w 100%, że te pieniądze 

się nam należały, tak jak 100% samorządów w Polsce. Bo przypomnę tylko, że to nie tylko my 

otrzymaliśmy te pieniądze, ale inne samorządy. Jest to, jest to kwota, którą dostaliśmy w związku z 

utraconym dochodami z udziału w podatku dochodowym od osób fizycznych i prawnych. I to nam się 
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po prostu należało. To nie jest nic oczywiście extra. Za to bardzo dziękujemy, bo gdyby nie te 

pieniądze, nie moglibyśmy normalnie funkcjonowad. Trochę wyprostuję myślę pana wypowiedź. Bo 

powiedział pan, że większą częśd z tych pieniędzy przeznaczamy na podwyżki wynagrodzeo. To nie są 

podwyżki wynagrodzeo. To są wynagrodzenia związane właśnie z tymi brakami, które mieliśmy na 

przykład w miesiącu grudniu, kiedy podejmowaliśmy projekt uchwały budżetowej. Przyjmując budżet 

na 2023 rok, mówiąc paostwu o tym, że przy tych wynagrodzeniach, przy tym, przy tej puli, którą 

mamy i przy tych podwyżkach, które musieliśmy dad w związku z podniesieniem minimalnego 

wynagrodzenia. Powiedzieliśmy, że maksymalnie do miesiąca lipca-sierpnia będzie nas na to stad. 

Całe szczęście, że stad oczywiście budżet, na wypłaty wynagrodzeo dla pracowników oświaty, 

pracowników administracji i obsługi czy też w innych placówkach, które tutaj zostały w tym projekcie 

uchwały przedstawione. W związku z tym te pieniądze nie są na wynagrodzenia jako takie, tylko są 

właśnie związane z tym co powiedziałem na początku, jest to pokrycie tego co nam się już należało i 

te pieniądze już powinniśmy dostad w grudniu 2022.  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Pani Skarbnik nie ma jak się zgłosid? Ma. Proszę 

bardzo. Jeszcze raz, musi się pani zgłosid. Niestety, się pani rozłączyła. I teraz proszę. 

Skarbnik Gminy Anna Kich: Szanowni paostwo. Jeżeli chodzi o odsetki, tak jak tłumaczyłam na 

komisji wspólnej, odsetki od zobowiązao, czyli kredytów, pożyczek i obligacji wcześniej 

wyemitowanych. Jak mówiliśmy przy projekcie budżetu, że to jest częśd. Ten budżet, który był 

planowany w listopadzie. Później zmieniany jeszcze w grudniu i uchwalony na koniec grudnia, 

mówiliśmy, że to jest budżet na 8 miesięcy. Czyli odsetki też były zaplanowane na 8 miesięcy. 8-9 

miesięcy, tak? Przy tym WIBOR-ze, jeszcze nie wiedzieliśmy jaki ten WIBOR będzie do kooca. Nikt nie 

wiedział. Obiecali, paostwo też nie wiedziało, tak? Słyszeliśmy różne głosy: spadnie, wzrośnie. Teraz 

już mniej więcej możemy zaplanowad. Myślę, że to będzie nie całościowo wykorzystane, ten plan, 

który teraz obecnie wynosi 2 miliony 260, ale jeżeli się przyjrzymy innym budżetom, o takim, albo 

większym nawet zadłużeniu, to są podobne skale tych odsetek. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Czy ktoś z paostwa ma jeszcze pytania lub uwagi do tego 

projektu uchwały? Nie widzę, w takim razie proszę włączyd głosowanie. Kto z paostwa jest za 

przyjęciem projektu uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Pan Dariusz Butkiewicz, jeszcze 

proszę o oddanie głosu. Za 13 głosów. 1 wstrzymujący. Uchwała została podjęta. Zamykamy punkt 7. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu gminy Orneta na 2023 r. – druk 434. 

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: ZA (13) Krzysztof Jan Banucha , Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin Krzysztof Jotko , 

Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , Bogdan Kowieszko, Marzena 

Maria Ołtuszewska , Emil Mateusz Rooda , Andrzej Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Dariusz Butkiewicz 

NIEOBECNI (1) Krzysztof Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu gminy Orneta na 2023 r. – druk 434 - stanowi załącznik nr 9 do protokołu sesji. 

 

Uchwała nr BRM.0007.49.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 27 września 2023 r. - stanowi 

załącznik nr 10 do protokołu sesji. 

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyznaczenia obszaru i granic 

Aglomeracji Orneta - druk 435. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 8. Rozpatrzenie projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Orneta druk 435. Ten 

projekt uchwały był opiniowany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych i otrzymał opinię 

pozytywną. Czy ktoś z paostwa radnych ma pytania lub uwagi do tego projektu? Nie widzę. W takim 

razie proszę włączyd głosowanie, przechodzimy do głosowania Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymuje? 14 głosów za. Uchwała została podjęta. Zamykamy punkt 8. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyznaczenia obszaru i granic 

Aglomeracji Orneta - druk 435. 

Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, 

Marcin Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska , Daniel Kogut , 

Bogdan Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Emil Mateusz Rooda , Andrzej Salamonik , Paweł 

Skowyrski, Józef Uzar  

NIEOBECNI (1) Krzysztof Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

wyznaczenia obszaru i granic Aglomeracji Orneta - druk 435- stanowi załącznik nr 11 do protokołu 

sesji. 
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Uchwała nr BRM.0007.50.2023 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 27 września 2023 r. - stanowi 

załącznik nr 12 do protokołu sesji. 

 

9. Raport z Monitoringu Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie Orneta na lata 

2016-2025 (za lata 2021-2022). 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 9. Rozpatrzenie Raportu z Monitoringu 

Strategii i Rozwiązywania Problemów Społecznych w gminie Orneta lata 2016-2025. Ten raport 

analizowaliśmy na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Miejskiej, otrzymał opinię pozytywną. 

Czy ktoś z paostwa radnych ma pytania lub uwagi do treści tego raportu? Nie widzę. Włączamy 

głosowanie. Kto z paostwa jest za przyjęciem raportu? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje?  

14 głosów za. Raport został przyjęty. Dziękuję pani dyrektor i jeszcze raz wszystkim pracownikom, za 

bardzo wyczerpujące prace i dane. Zamykamy punkt 9. 

 

Głosowano w sprawie: Raport z Monitoringu Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w 

Gminie Orneta na lata 2016-2025 (za lata 2021-2022). 

Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, 

Marcin Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Danuta Kamioska, Daniel Kogut , 

Bogdan Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska , Emil Mateusz Rooda, Andrzej Salamonik , Paweł 

Skowyrski, Józef Uzar  

NIEOBECNI (1) Krzysztof Marcin Widerski  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Przyjęcia Raportu z Monitoringu Strategii Rozwiązywania 

Problemów Społecznych w Gminie Orneta na lata 2016-2025 (za lata 2021-2022) - stanowi załącznik 

nr 13 do protokołu sesji. 

 

Raport z Monitoringu Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie Orneta na lata 

2016-2025 (za lata 2021-2022) - stanowi załącznik nr 14 do protokołu sesji. 

 

10. Sprawozdanie Burmistrza z pracy w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 10. Sprawozdanie burmistrza z pracy w 

okresie między sesjami. Bardzo proszę panie Burmistrzu. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Paostwo. 1 września w 

Ornecie złożyliśmy wiązanki kwiatów i zapaliliśmy okolicznościowe znicze na grobie Nieznanego 
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Żołnierza i pomniku Sybiraków oraz pomniku pilotów 29 Pułku Lotnictwa w związku z 84 rocznicą 

wybuchu II wojny światowej. 4 września w Ornecie spotkaliśmy się z pracownikami w sprawie 

budowy placu zabaw przy ulicy Kwiatowej, między Komisariatem Policji a blokiem mieszkalnym nr 9-

11 i ustaliliśmy wstępny harmonogram działao. 7 września w Olsztynie wzięliśmy udział w walnym 

zebraniu Zakładu Gospodarki Odpadami Komunalnymi spółka z o. o. w Olsztynie. 7 września w 

Ornecie spotkaliśmy się z członkami Orneckiego Stowarzyszenia Przedsiębiorców i Pracodawców na 

temat bieżące związane z funkcjonowaniem Gminy Orneta. 8-10 września w Ornecie przyjęliśmy 

delegację ze szkoły funkcjonującej w mieście Zastawna w Ukrainie, mieście partnerskim Ornety. 

Między innymi przekazaliśmy agregat prądotwórczy otrzymany od stacji Joannitów i doktora 

Christiana Meyla, honorowego obywatela Gminy Orneta z Niemiec. 9 września wzięliśmy udział w 

święcie plonów pod nazwą ,,Warmioskie Spotkania z Kulturą . 11, między 11 września a 22 września 

byłem na urlopie. 19 września w Ornecie otworzyliśmy spotkanie zespołu interdyscyplinarnego 

zajmującego się szeroko rozumianym diagnozowaniem problemów związanych z przemocą w 

rodzinach. 20 września w Lidzbarku Warmioskim wzięliśmy udział w posiedzeniu Powiatowej Komisji 

Bezpieczeostwa. 23 września w Ornecie wzięliśmy udział w uroczystości jubileuszu 70-lecia 

Wojskowego Koła Łowieckiego ,,Dzik” w Ornecie. Do spraw bieżących: podpisywaliśmy akty 

notarialne, spotykaliśmy się z sołtysami oraz przez przewodniczącymi rad osiedli z gminy Orneta, 

wzięliśmy udział w uroczystości 50-lecia ślubu, odnowienie ślubu dla 1 pary z Ornety. Otworzyliśmy i 

wręczyliśmy puchary i nagrody z okazji turnieju brydżowego z cyklu Grand Prix województwa 

warmiosko-mazurskiego Związku Brydża Sportowego. Wzięliśmy udział w pracach rady, Lokalnej 

Grupy Działania ,,Warmioski Zakątek”. Jeżeli będą pytania, szczegółowo na nie odpowiem. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Proszę bardzo pan radny Adam Kaczmarek. 

Radny Adam Kaczmarek: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Panowie Burmistrzowie, 

Szanowni Paostwo. Ja chciałem się zapytad o termin 7 września, spotkanie w ZGOK-u, jak wygląda 

sytuacja? Czego dotyczyło to spotkanie? Czego możemy się spodziewad w najbliższym czasie, jeśli 

chodzi o odpady? Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę pan Burmistrz. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Jeżeli chodzi o to spotkanie, to głównie było poświęcone 

harmonogramowi i etapowi wdrażania związanym z budową spalarni odpadów w Olsztynie. Była 

mowa także o RDF-ie takim paliwie, które alternatywnie zostało przygotowane ze śmieci, mówiąc tak 

bardzo kolokwialnie, i które może byd wrzucone do kotła spalarni. Zadawaliśmy szczegółowe pytania 

dotyczące tego jak właśnie RDF może mied wpływ na zmniejszenie ceny odpadów komunalnych, bo 

zarząd ZGOK-u twierdzi, że my jako Gminy, czy też ZGOK, bo jak ZGOK to i Gminy, muszą za ten 

produkt jeszcze zapłacid dla spalarni w Olsztynie. Przypomnę tylko, że spalarnia w Olsztynie to 
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Miejskie Przedsiębiorstwo Energetyki Cieplej w Olsztynie, które zaspokaja potrzeby ciepłownicze 

całego miasta Olsztyn. W związku z tym największy udziałowiec jakim jest miasto Olsztyn i pan 

Prezydent Piotr Grzymowicz, będzie miał z tego tytułu korzyści. No nie tylko pan Prezydent, ale 

przede wszystkim mieszkaocy Olsztyna, którzy, no umówmy się szczerze, będą mieli bardzo 

preferencyjne warunki dotyczące ogrzewania swoich mieszkao i domów. W związku z tym jako 

członkowie pozostali, może mniejsi udziałowcy ZGOK-u, 36 pozostałych członków, mówiliśmy, 

zadawaliśmy pytania, jaki to będzie miało wpływ, także na to, że nasi mieszkaocy będą płacili mniej za 

odpady? Nie uzyskaliśmy odpowiedzi na te pytania konkretnie, natomiast pytanie mówiące o tym jaki 

będzie miał wpływ wskaźnik minimalnego wynagrodzenia dotyczącego wzrostu wynagrodzenia, 

minimalnego, o nowego roku do kwoty 4240, jeżeli dobrze pamiętam 4242 zł. Jak, czy to będzie miało 

wpływ, także na podwyżki? Na razie nie, też nie uzyskaliśmy odpowiedzi. Jest to optymistyczny 

wariant, aczkolwiek my jako pozostali członkowie jesteśmy do tego sceptycznie nastawieni. Na 

pewno nie chcielibyśmy, żeby jeszcze podwyżki cen odpadów dotykały naszych mieszkaoców i o to 

będziemy walczyd.  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Proszę pan radny Butkiewicz. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Dzieo dobry, witam samorząd Ornecki, Witam mieszkaoców Ornety. 

Odnośnie tego co pan powiedział panie Burmistrzu, na sesji informował pan, że będziemy szukad 

alternatywy jakie iśd do tego ZGOK-u w Olsztynie. Mówił pan w Elblągu, chyba o innych ewentualnie, 

czy coś, coś w tej sprawie rozmawiał pan? Czy są jakieś wnioski, czy są jakieś możliwości? Zmiany? 

Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę pan Burmistrz Ireneusz Popiel. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Na tę chwilę, po tych rozmowach naszych przedstawicieli, wychodzi na to, 

że w innych lokalizacjach i w innych związkach, bo takie związki istnieją w okolicach Morąga, w 

okolicach Elbląga, może nie byd wcale taniej, a drożej dla tych, którzy będą chcieli wejśd jako nowi 

przedstawiciele samorządów, więc my chcemy w tej chwili skupid swoje działania, bo pamiętacie 

paostwo o tym mówiliśmy przed covid-em jeszcze, przed covid-em, a jak wiecie paostwo covid nie 

tylko podwyższył znacznie ceny mieszkania, ale także cenę i wartości inwestycji, za które musieliśmy 

także jako samorząd Ornecki dopłacad, do tych inwestycji w wysokości od 40 do 60%, bo ceny 

materiałów jak wiecie paostwo drastycznie wzrosły. I tutaj, na tą chwilę czekamy na rozwój 

wypadków. W naszym ZGOK-u czekamy bardzo na inwestycje, która zostanie oddana w przyszłym 

roku, jeżeli chodzi o spalanie odpadów w Olsztynie. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Proszę pan radny Junko. 

Radny Piotr Junko: Ja bym prosił, prosił o przedstawienie szczegółów, jeśli chodzi o spotkanie  

4 września i ewentualną budowę placu zabaw przy ulicy Kwiatowej na osiedlu Dąbrowskiego. I czy 
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dalej pan zachowuje pomysł obciążenia częściami, częścią kosztów, poprzez obciążenie wspólnot? 

Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję, proszę pan Burmistrz. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Szanowni paostwo, o tym już mówiłem na poprzedniej sesji, także, ale, czy 

na komisji wspólnej, o tym fakcie, że my nie chcemy, broo Cię Panie Boże, obciążad wszystkich 

mieszkaoców budową tego placu zabaw. Tak się zastanawialiśmy nad tym wspólnie, że w momencie 

kiedy dzisiaj rezygnujemy z odpłatności i obciążenia mieszkaoców wspólnot, w związku z tym, że 

wyraziły zgodę, jestem za to bardzo wdzięczny, przy ul. Osiedle Dąbrowskiego tym wspólnotom, 

które wyraziły pozytywną opinię i zgodę na wspólnie z powiatem inwestycji, łącznika, remontu 

łącznika, w koocu po nastolatek nam się udało porozumied ze wspólnotami. Bo tutaj pan Starosta 

zadeklarował i dotrzymuje słowa, na swój koszt wykonywał tę inwestycję, natomiast my, wspólnoty 

mieszkaniowe oraz właściciel sklepu, będziemy partycypowad w kosztach odnośnie zakupu materiału 

i w związku z tym, że częśd wspólnot wyłożyła niemałe pieniądze dotyczące zakupy tego materiału, 

odejdziemy od tego pomysłu dotyczącego brania pieniędzy od pozostałych mieszkaoców i 

partycypacji w kosztach budowy placu. To już jest pewne. Możecie paostwo Radni przekazywad te 

informacje. Natomiast jeżeli chodzi o harmonogram działania, w tej chwili skupiamy się i chcemy to w 

najbliższym czasie zlecid. Jeżeli chodzi o taką a nie dokumentacja, ale projekt zagospodarowania tego 

placu zabaw, jako taki typowej konstrukcji, jesteśmy w kontakcie, jeszcze szukamy pieniędzy 

zewnętrznych, oczywiście w kontakcie firm myślę, że przyszły rok, w przyszłym roku w IV kwartale 

uda nam się zrealizowad tą inwestycję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Pani Radna Marzena Ołtuszewska. 

Radna Marzena Ołtuszewska: Witam wszystkich bardzo serdecznie. Ja chciałam się dowiedzied na 

temat spotkania 7 września. Spotkanie z członkami orneckich przedsiębiorców i pracodawców, na 

tematy bieżące związane z funkcjonowaniem Gminy Orneta. Czego dotyczyło to spotkanie? Czy to, 

czy nasi przedsiębiorcy mają jakieś problemy w prowadzeniu biznesu w naszym mieście? Czy po 

prostu jakaś pomoc jest z urzędu wystosowana? Jak to w ogóle spotkanie wyglądało czego dotyczyło? 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Bardzo proszę pan Burmistrz Ireneusz Popiel. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: To była moja inicjatywa i poprosiłem pana Przewodniczącego naszej Izby 

Gospodarczej nazywając ją w skrócie, a oczywiście Stowarzyszenie, to jest pełna nazwa, po to, 

żebyśmy na bieżąco się informowali czas covidu spowodował to, że nie mieliśmy możliwości 

spotykania się. Przypomnę tylko, że przed covid-em cyklicznie, raz na kwartał spotykaliśmy się z 

naszymi przedsiębiorcami, których namawiam do udziału w spotkaniach, nie było nas wielu na tym 

spotkaniu, ale byli to konkretni ludzie, którzy i za to dziękuję bardzo, także Piotr tobie, bo z radnych, 

jeżeli dobrze pamiętam to byłeś tylko ty, jako przedsiębiorca oraz Boguś Kowieszko, który był także. 
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Chciałem powiedzied także, że na tym spotkaniu przedstawiliśmy informacje dotyczące inwestycji 

padło, padło bardzo wiele propozycji dotyczących współpracy. Bardzo fajna inicjatywa, która też 

wyszła na tym spotkaniu, że na przykład w hotelu Pruskim, tam gdzie ma swoją siedzibę pan 

Przewodniczący, będzie, będą odbywały się spotkania lekarza medycyny pracy, który będzie mógł 

przebadad wszystkich zainteresowanych pracowników z naszych lokalnych przedsiębiorców. To jest 

bardzo dobra inicjatywa. Chociażby przedstawiliśmy informacje dotyczące pomocy, oczywiście ze 

strony miasta dotyczącej, uchwały, która na bieżąco w tej chwili jest i funkcjonuje, także 

powiedzieliśmy sobie o tym, że szkoda, że nie było zainteresowania, bo nie było zainteresowania i od 

razu odpowiem, że problemów moim zdaniem i całe szczęście i bardzo się z tego powodu cieszę, 

nasze firmy większych w funkcjonowaniu nie mają. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Proszę pan radny Butkiewicz. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Witam ponownie. Ja chciałem jeszcze tak na chwilkę wrócid do tego placu 

zabaw. Ja dzisiaj wyczytałem, że jest taka możliwośd, z tak zwanych pieniędzy ,,Małpkowych” , czyli 

tej wódki, że można decyzją, gdzieś tam, RIO we Wrocławiu, można, można przekazywad na, na place 

zabaw, można dofinansowywad place zabaw, to można wziąd ewentualnie pod uwagę. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę panie Burmistrzu. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Te ,,Małpkowe” jest tak już, że tak powiem poszerzone, że ja bym chyba 

nie chciał już dzisiaj brad odpowiedzialności i mówid, że weźmiemy kolejne 40 000 czy 50 000 z tego 

paragrafu. Przepraszam, bo i jestem bardzo wdzięczny pani Przewodniczącej Natalii Bryckiej i 

pracownikom oraz osobom społecznym, które angażują się w pracę Gminnej Komisji chociażby 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, kontrolując punkty, które zajmują się sprzedażą alkoholu 

w gminie Orneta. I pozyskują dzięki temu także gro środków do tego budżetu. Myślę, że te zadania, 

które narzuciliśmy, przepraszam i wspólnie ustaliliśmy z panią Przewodniczącą i za to jestem bardzo 

wdzięczny, od finansowania klubów sportowych, poprzez stowarzyszenia nasze lokalne, to myślę, że 

nie chciałbym już nadużywad, że tak powiem gościnności, aczkolwiek jeżeli te środki wzrosną, to 

oczywiście my jesteśmy żywo zainteresowani każdymi, każdym, źródłem finansowania jakichkolwiek 

inwestycji. Chcę też przypomnied, że czekamy na lokalną grupę działania, myślę w przyszłym roku, 

mamy przedsiębiorcę, który jest zainteresowany wsparciem myślę, że sobie z tym poradzimy 

doskonale, dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Pan radny Ryszard Ferenc, proszę bardzo. 

Wiceprzewodniczący Rady Ryszard Ferenc: Dzieo dobry paostwu. Mam pytanie: czego dotyczyło 

spotkanie w powiecie związane z bezpieczeostwem? O co tam chodziło na tym spotkaniu? Może pan 

Burmistrz przybliży? Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Bardzo proszę, pani Sekretarz. 
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Sekretarz Gminy, Natalia Brycka: Dzieo dobry. Chciałam powiedzied, że ja brałam udział w tym 

spotkaniu. Jestem od wielu lat członkiem komisji bezpieczeostwa powiatu lidzbarskiego i ostatnia 

nasza komisja obradowała... były przedstawiane sprawozdania Policji Powiatowej i Powiatowej Straży 

Pożarnej. Były przedstawione sprawozdania po prostu. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Nie widzę więcej zgłoszeo do sprawozdania. Zamykamy 

punkt 10. 

Sprawozdanie Burmistrza Ornety stanowi załącznik nr 15 do protokołu sesji. 

 

11. Interpelacje i zapytania radnych składane zgodnie z art. 24 ust. 3 - 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 

r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2023 r. poz. 40 ze zm.) 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 11. Interpelacje, zapytania radnych 

składane zgodnie artykułem 24 ustęp 3 do 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 

gminnym. Czy ktoś z paostwa radnych ma zapytanie, interpelacje na piśmie? Bardzo proszę pan 

Dariusz Butkiewicz. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Witam ponownie. Ja chciałbym, oczywiście mam tutaj na piśmie, ale ja 

chciałbym na początku takie 2 słowa powiedzied, że ostatnio doszło do precedensu, ponieważ jak 3 

lata jestem tu w samorządzie, składając interpelację czy zapytania, nawet jeżeli pan, pan 

Przewodniczący kwalifikował to inaczej ale one były rozpatrywane i były odpowiedzi tym razem po 

raz pierwszy otrzymałem 2 odmowne jakby odpowiedzi, na, na te moje, moje pisma, motywujące 

tym, że niezgodne, że to było niezgodne, z wymogów o ustawie o samorządzie gminny. Byłem bardzo 

zaskoczony, ponieważ w tym momencie dla mnie to było, jest opóźnienie i otrzymanie informacji, 

poza tym ta informacja też dotarła po terminie 14 dniowym, ponieważ ja otrzymałem ją 18-ego.  

30-ego była sesja, 30-ego sierpnia, a ja otrzymałem 18-tego, te informacje, do której były datowane 

na, na 15-tego. W każdym razie to jest wszystko po terminie. Także nie zachowano, nie zachowane 

zostały terminy. W związku z tym muszę ponowid te, oraz przedstawid inne moje, moje tutaj pisma. A 

więc wracam do tych, które zostały z przyczyn formalnych odrzucone. Na podstawie artykułu 24 

ustęp 3 i 4 ustawy o samorządzie gminnym zwracam się z zapytaniem dotyczącym inwestycji 

,,Rewitalizacja przestrzeni publicznej przy Miejskim Domu Kultury im. Franciszka Chruściela w Ornecie 

na cele kulturalno-rekreacyjno-sportowe, etap 1”. W celu jej dokładnego przeanalizowania, proszę o 

dostarczenie wszystkich dokumentów związanych z inwestycją. Dokumenty o przyznaniu dotacji, 

harmonogramu wpływu środków finansowych z dotacji, kosztorys dokumentacji projektowej, umowę 

z wykonawcą, kosztorys ofertowy inwestorski wykonawcy, harmonogram prac wykonawcy, wniosek 

wykonawcy, waloryzację wynagrodzenia, o wydłużenie terminu prac, dokumenty opisywanego przez 

wykonawcę wzrostu ceny inwestycji, całkowity koszt robót budowlanych, wynagrodzenie ryczałtowo-
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kosztorysowe i dostaw. To jest to pierwsze ponowione. I drugie ponowione. Na podstawie artykułu 

24 ustęp 3 i 4 ustawy o samorządzie gminnym zwracam się z zapytaniem jakie umowy 

cywilnoprawne, w nawiasie umowy zlecenia, umowy o dzieło, w okresie od 1 stycznia 2018 do  

27 września 2023 były zawierane przez Burmistrza Ornety. Proszę o przedstawienie ksero tych umów, 

oraz rachunków za wykonaną usługę, opłaconych przez gminę Orneta. Także to są te powielone 

umowy, które złożyłem we wrześniu. Mam nadzieję, że w koocu dostanę, otrzymam odpowiedź i 

będą one opublikowane w Biuletynie Informacji Publicznej, gdzie gmina jest zobowiązana, je 

udostępnid. Teraz... coś, co jest interpelacją moim zdaniem, ale nie użyłem tego słowa, interpelacja, 

zostawiam do oceny pana Przewodniczącego. Na podstawie artykułu 24 ustęp 3 i 4 ustawy o 

samorządzie gminnym wnioskuję o włączenie przejśd pieszych prowadzących przez kładki na rzece 

Drwęca Warmioska, pomiędzy ulicami Mickiewicza i 1 Maja a ulicą Polną, do głównego ciągu 

komunikacyjnego oraz ich oświetlenie, poprzez zamontowanie lamp solarnych w 1 kolejności przy 

kładkach a w następnych etapach na całej długości. Uzasadnienie. Wymienione przejścia są stałym 

elementem dróg pieszych użytkowanych przez wielu mieszkaoców Ornety, nie tylko ulicy Polnej i 

okolic. Stanowią wielki skrót pieszy do centrum miasta i centrum handlowego oraz ogródków 

działkowych i lasu. Nie mogą byd ciągle uznawane za dzikie przejścia na własną odpowiedzialnośd 

mieszkaoców, wymagają poprawy bezpieczeostwa dla ruchu pieszych naszych mieszkaoców. I 

pytania takie jeszcze dodatkowe. Na jednej kartce już złożone, też na podstawie artykułu 24 ustępu 3 

i 4 ustawy o samorządzie, proszę o odpowiedź na następujące pytania: a to właściwie o tym 

wspomniałem dlaczego nie została opublikowana informacja w Biuletynie Informacji Publicznej 

ustawa o samorządzie gminnym moja interpelacja w sprawie oświetlenia przejścia przez kładkę na 

rzece Drwęca Warmioska, która została uznana za pytanie i na którą otrzymałem odpowiedź. 

Powinna ona zamieszczona w Biuletynie w BIP-ie a jej nie ma. 2 pytanie czy Burmistrz Ornety 

występował o dofinansowanie, dofinansowania z Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa KOWR, jak 

to czynią inne, okoliczne gminy. Jeżeli tak, to na co? 3 pytanie, czy gmina Orneta składała wniosek w 

ostatniej edycji rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, której przeznaczony był na poprawę 

bezpieczeostwa na drogach lokalnych, budowę przejśd dla pieszych, oświetlenie skrzyżowao oraz 

tworzenie ścieżek rowerowych. Jeżeli tak to, to na co? 4-te. Proszę o podanie podstawy prawnej, 

która umożliwia zawarcie różnych spraw bez głosowania w odrębnych uchwałach i zawarcie ich w 1 

uchwale. I ostatnie. Dlaczego do tej pory ulica Sosnowa, Jaśminowa nie zostały utwardzone mimo 

zapewnieo Burmistrza, że z chwilą zakooczenia prac przy budowie domów z udziałem sprzętu 

ciężkiego i zasiedlenia, zasiedlenia, ulice będą utwardzone. I to są te moje zapytania, interpretację, 

zapytania, do oceny pana Przewodniczącego, dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Pan Andrzej Gierlof, bardzo proszę. 
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Zastępca Burmistrza Andrzej Gierlof: Dziękuję. Szanowni paostwo, ja oczywiście nie będę 

odpowiadał na złożone zapytanie czy interpelacje, tylko ustosunkuję się do jednego stwierdzenia 

pana radnego Butkiewicza, że została udzielona odpowiedź na wcześniejsze zapytania czy 

interpelacje po terminie. Nieprawda. Pan Butkiewicz nie zna sposobu liczenia chyba terminów 

administracyjnych. To się liczy inaczej niż pan myśli, że jak pan już złożył czy odczytał, to już termin 

biegnie, nie tak. Termin się liczy od momentu kiedy zapytanie, interpelacja wpłynie do pana 

Burmistrza, dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Tak jest a pytania pana i wszystkie pana pisma zostały przekazane 

panu Burmistrzowi 5 września. Jeszcze pan Dariusz Butkiewicz? Bardzo proszę. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Zostały przekazane i Pan powiedział do pana Burmistrza, ale one zostały 

odczytane na sesji, to pan Burmistrz powziął informacje, już w jakimś sensie o tych pytaniach. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Nie liczy się od dnia powzięcia, tylko od dnia otrzymania pisma. 

Dlaczego? Wie pan no w środę zostało złożona interpelacja, potem był długi weekend, a ja mam też 

prawo do wypoczynku. A we wtorek 5, mam dyżur i byłem i przekazałem pismo, więc może pan 

uważad, że to późno a może nie. Tak to powstało, że 5 września zostało przekazane pismo i pan 

Burmistrz od 5-ego miał 14 dni na odpowiedź. Nie widzę więcej... A przepraszam, jeszcze pan Dariusz 

Butkiewicz, bardzo proszę. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Nie, nie, to, to znaczy tylko pytanie, a nie można było w czwartek, czy w 

piątek przekazad? 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: No nie było. Przechodzimy do…, zamykamy punkt 11. 

 

12. Pytania i wnioski sołtysów i mieszkaoców w sprawach dotyczących gminy. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 12. Pytania i wnioski sołtysów, 

mieszkaoców w sprawach dotyczących gminy. Czy ktoś z paostwa sołtysów chciałby zadad pytanie? 

Czy ktoś z paostwa uczestników sesji chciałby zadad pytanie? Czy zabrad głos? Bardzo, bardzo proszę 

ksiądz proboszcz Krzysztof Józefczyk. Bardzo proszę o włączenie gościa tam. 

Proboszcz, ks. Kanonik Krzysztof Józefczyk: Szczęśd Boże. Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

panowie Burmistrzowie, w tym miejscu tak przysłuchują się, przysłuchując się waszej pracy, przede 

wszystkim cieszy mnie ogromnie jedno, że wszystkim Wam zależy na tym, aby dobro Ornety, dobro 

mieszkaoców Ornety było rzeczywiście najważniejsze. I dlatego też, w tym miejscu pragnę serdecznie 

wszystkim Wam, panu Przewodniczącemu, Wysokiej Radzie, jak również z panom Burmistrzom, 

serdecznie podziękowad. Dlatego, że dobrem naszego miasta, jest również nasza świątynia, kościół 

Świętego Jana Chrzciciela, który rzeczywiście jest przepiękną budowlą, ale też ma i ogromną wartośd 

zabytkową. Ten kościół bez wsparcia niestety, ale trudno by było cokolwiek w nim zrobid. Zaglądacie 
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do finansów, wiecie, że inflacja biegnie potwornie i dlatego też tu w tym miejscu dziękuję za wsparcie 

na dokooczenie zabezpieczenia przeciwpożarowego z programu rządowego, jak również na organy, 

remont organów. Co mnie ogromnie cieszy dlatego, że powiem, składam wnioski wszędzie gdzie jest 

to tylko możliwe. A więc przede wszystkim Ministerstwo Kultury i Dziedzictwa Narodowego, któremu 

też jesteśmy wdzięczni ogromnie za wsparcie, bo dach kościoła, dach kościoła w Bogatyoskiem, jak 

również i ołtarz to jest właśnie dzieło Ministerstwa, oczywiście przy waszej współpracy. Dalej składam 

wnioski do Rady Miasta, składam wnioski do Rady Powiatu, składam wnioski również do programów 

rządowych. Nie zawsze jest możliwośd, że jest przydzielone, przyznane, ale tutaj w tym wypadku 

akurat otrzymaliśmy, i tutaj wyrażam moją ogromną wdzięcznośd, nie tylko w imieniu własnym, ale 

również i tych parafii, które z tego programu skorzystają jak również i Sióstr Katarzynek, które 

również to wsparcie dostały, na dokooczenie remontu tego domu, który w tej chwili zmienia się w 

dom opieki społecznej. Kiedy słucham turystów, którzy przybywają latem do naszego kościoła, i tu w 

tym miejscu też muszę zaznaczyd, że wówczas Kościół jest otwarty przez cały dzieo, a więc goście 

mogą odwiedzad nasz kościół, pomodlid się, zobaczyd, to po prostu są zachwyceni. Porównują nawet 

do swoich katedr, które są dużo nieraz uboższe, aniżeli nasz kościół. Czasami myślę, że nawet nie do 

kooca zdajemy sobie sprawę z tego, jak wielki mamy zabytek, ale też i potencjał, bo on właśnie 

przyciąga turystów, a jeżeli przyciąga turystów to oni zostawiają też pieniądze w naszym mieście, a 

więc to wpływa jako podatki. I dlatego też tu warto spojrzed na te kościoły, czy to Chwalęcin czy 

Krosno, czy Orneta, jak również i dom sióstr nie tylko jako obiekty sakralne, ale jako obiekty 

zabytkowe, które są ważną częścią naszego miasta. I bez waszego wsparcia niestety, ale tu nie dałoby 

się w jakiś sposób iśd naprzód. Niedługo myślę, że tutaj powinna stanąd siostra przełożona, dlatego, 

że niedługo dojdzie do beatyfikacji sióstr Katarzynek, które zostały zamordowane po II wojnie 

światowej. Będzie to okazja też dla naszego miasta, dlatego, że 3 siostry były właśnie i mieszkały w 

Ornecie. I to oczywiście będzie nagłośnione na cały kraj, a więc będzie ta możliwośd, że, że turyści 

będą znowu mieli powód dodatkowy do tego, żeby przyjechad. I tu mamy okazję do tego, żeby też 

właśnie to nasze miasto wypromowad, temu miastu nadad jeszcze żywszy charakter, szczególnie pod 

kątem właśnie tym turystycznym, bo myślę, że to jest, to piękne miejsce zresztą, w telewizji, o, 

przepraszam, ostatnio nawet było, tylko nie pamiętam, w którym, że Orneta jest jednym z 

najpiękniejszych miejsc, miast w Polsce. Przepraszam, bo właśnie nie pamiętałem, ale to, to było 

właśnie powiem, że byłem po prostu zachwycony, że Redaktorka przejeżdżała przez Ornetę, miała 

tutaj przyjechad, tylko zobaczyd, a zatrzymała się 2 dni. Czyli to jest powód dumy dla nas wszystkich. 

Ale to są właśnie te zakątki, te miejsca, które mamy w mieście, a które musimy, że tak powiem 

nagłaśniad, żeby po prostu tych turystów jak najwięcej ściągad, bo oni przyjeżdżając, oglądając 

również i przywożą inwestycje, które jeżeli, daj Panie Boże, realizowały się w naszym po prostu 
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mieście. I dlatego jeszcze raz wszystkim paostwu serdecznie dziękuję za tę pomoc, za to wsparcie dla 

po prostu tych obiektów zabytkowych, religijne, kościelne, które są w naszej okolicy, nie tylko w 

naszym mieście, ale w całej gminie. Dziękuję bardzo serdecznie. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo serdecznie. Dziękujemy bardzo księdzu, za miłe 

słowa. Pan Burmistrz Ireneusz Popiel. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Przyłączam się do słów pana Przewodniczącego, dziękujemy, proszę 

księdza, za te miłe słowa. Te wydanie ,,Pytania na śniadanie” i tej pani blogerki, która mówiła tak 

otwarcie, tak miło, tak ciepło. Mam nadzieję, że paostwo wszyscy zobaczyliście, obcy ludzie, którzy 

przyjeżdżają do Ornety i mogła wyrazid zupełnie inną opinię na temat naszego miasta nic ją to 

przecież nie blokowało, a wyraziła zgodę i porównała, porównane zostało w tym programie nasze 

miasto do Kotliny Kłodzkiej, Międzygórza, gdzie ciężko rywalizowad z tamtym miejscem, jeżeli ktoś z 

paostwa był w Międzygórzu. Chciałem poinformowad także, że to nie koniec dobrych informacji. W 

dniu wczorajszym mieliśmy okazję spotkad się, miałem okazję spotkad się z panem Andrzejem Śliwką, 

Wiceministrem Aktywów Paostwowych, w Ornecie, który przekazał nam dodatkowe dobre 

informacje, że nasz kościół pod wezwaniem Świętego Jana Chrzciciela otrzyma kolejne pieniądze na 1 

etap i tutaj dziękuje ks. Krzysztofowi za tą otwartośd, za normalnośd, za to, że wspólnie pisaliśmy ten 

projekt i tutaj zasługa pana Ministra oraz pana Posła i to też będę podkreślad, Adama Ołdakowskiego, 

była bardzo duża w tej kwestii, bo 400 prawie tysięcy złotych zostało już potwierdzone na aplikacji, 

która jest w 2 edycji pomocy Programu Odbudowy Zabytków. Drugie prawie 500 000 zł, z tego 

samego programu otrzymaliśmy na Sanktuarium Podwyższenia Krzyża Świętego w Chwalęcinie. To 

też z wczoraj informacja, no i 3 dobra informacja o, której wspomniał ksiądz Krzysztof to kwota 1 500 

000 zł dla zgromadzenia Sióstr Świętej Katarzyny w Ornecie na dokooczenie tego wspaniałego 

remontu, który w tej chwili wszyscy paostwo obserwujecie na własne oczy, a ja tylko dodam, że 

tydzieo wcześniej otrzymaliśmy z tego programu po pgr-owskiego kolejne 2 miliony złotych na 

remont drogi, od drogi wojewódzkiej na Miłakowo do Wojciechowa, to myślę, że to będzie esencja 

tego wszystkiego w ciągu miesiąca 4 400 000 złotych pozyskane dla naszej gminy, wspólnie 

oczywiście i to zawsze będę podkreślad, i bardzo dziękuję za tę współpracę i wsparcie księdza 

Krzysztofa Józefczyka. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Bardzo proszę pan radny Butkiewicz. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Ja mam kilka pytao prosili mieszkaocy, żebym zadał, chociaż też bym tu 

się odniósł do pana wypowiedzi, że to są wnioski kościołów, parafii gdzie gmina tylko właściwie w 

jakiś sposób, przecież wie pan dokładnie finans...rozliczeniowo, w jakiś sposób firmuje. Pan się nie 

zdziwi, ale takie są pytania ludzi, jak większości ludzi, ludziom już wiadomo, wypisał się pan z 

Platformy Obywatelskiej i pytanie brzmi ludzi, czy obecnie należy pan do jakiejś partii politycznej? Czy 
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może pan od razu odpowiedzied, tak na te pytanie? *z sali niezrozumiale+ Dobrze, no to czy, a jeżeli 

tak, to do jakiej? Teraz 2 pytanie. Zniknęły tabliczki przy drogach powiatowych, z telefonami zarządcy, 

i też ludzie się pytają, gdzie są te tabliczki, co się z nim stało, dlaczego ich nie ma? Gdyż nie mogą 

dzwonid, nie znają numerów telefonu, w razie jakiś problemów z odśnieżaniem, czy, czy, w 

przyszłości, czy innymi rzeczami. A 3 pytanie to, to wymaga trochę dłuższej dyskusji chodzi o lotnisko, 

bo tutaj bardzo dużo osób też mi się pyta co z tym lotniskiem? Bo ja bym zadał takie pytania panu 

Burmistrzowi, bo ja nie wiem czy ja nie byłem radnym wówczas, czy to lotnisko w drodze uchwały, w 

jakiś sposób zostało uznane jako lądowisko? Czy ona już tylko jest, tylko dostępne dla tych 

samolocików jako lądowisko? Czy już nie ma szans na na to, żeby odbywały się tam innego rodzaju 

zawody? Bo potencjał tego miejsca jest bardzo duży i czy te lotnisko, lądowisko, czy to miejsce w 

ogóle w przyszłości, jeżeli pojawiłby się inwestor i chciałby tam coś powiedzmy stworzyd, to, to 

będzie mógł? Takie, takie są pytania, ewentualnie ad vocem, może jeszcze chwilę podyskutuję z 

panem Burmistrzem, dziękuję.  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: To są pytania i odpowiedzi. Pan Burmistrz Ireneusz Popiel. 
Burmistrz Ireneusz Popiel: Jeżeli chodzi o zniknięcie tabliczek powiatowych to, to samo pytanie 

zadałem panu Staroście Lidzbarskiemu na sesji, bodajże w ostatni dzieo sierpnia, w ostatnim dniu 

sierpnia. Proszę bardzo wszystkich mieszkaoców, którzy mają ochotę, zapraszam do obejrzenia tej 

sesji i mojej wypowiedzi, od mniej więcej 1:12 do 1:20, to jest mniej więcej w tym czasie, tam 

zobaczycie paostwo, co Burmistrz Ornety powiedział i oczywiście potwierdzam, zapytałem o to samo 

czy pan Starosta nie wie co się stało z tabliczkami mówiącymi o tym, czyja to jest ulica. Jeżeli chodzi, 

oczywiście zgłosiłem to także dla Straży Miejskiej. Straż Miejska w tej chwili prowadzi swoje 

postępowanie. Jeżeli chodzi o lotnisko, to tutaj oczywiście lądowisko, to było naszym celem, ale także 

celem Stowarzyszenia Reduta, któremu zawsze będę wdzięczny za propagowanie i promocje Ornety 

w różnych miejscach w Polsce na świecie dotyczących właśnie stworzenia lądowiska w Ornecie i to 

był nasz główny cel. My nie uciekamy od tego, żeby rozmawiad z każdym inwestorem, z każdym kto 

chce wybudowad, kto chce działad na płycie lotniska. Bo przypomnę tylko, że my mamy w swoim 

zasobie gminnym tylko częśd utwardzoną płytami, tak, a nie grunty. Grunty są wydzierżawiane przez 

naszych rolników od Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa. I tutaj jesteśmy w ostatnim czasie, 

pamiętacie paostwo, w sierpniu o tym mówiliśmy na sesji, po spotkaniu z firmą, która zajmuje się 

szkoleniem ludzi, którzy latają na paralotniach, na motolotniach, i tutaj oczywiście też swoją taką 

mapę drogową zrobiliśmy tego przedsięwzięcia, czekamy na informacje. Oczywiście najważniejsze 

jest dla nas bezpieczeostwo, tak jak mówiliśmy o tym niejednokrotnie, podczas chęci i podczas 

organizacji, nie raz, przez Olsztyoski Klub Rajdowy, tudzież Automobilklub Olsztyn, czy też inne 

Automobilkluby, na lotnisku chociażby, w postaci jakiś oesów czy zmagao rajdowców z terenu 
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województwa warmiosko-mazurskiego, pomorskiego, kujawsko-pomorskiego. Ale ostatnimi czasy 

pogorszyła się ta współpraca ze względu na to, że brak było zabezpieczenia bezpieczeostwa na 

lotnisku przez tych, którzy byli ostatnio i nadużyli naszej gościnności, naszej i przede wszystkim 

mieszkaoców naszej gminy. Ale jeszcze raz to podkreślę jesteśmy bardzo otwarci co do różnych 

inicjatyw tak jak powiedziałem szkolenia młodych, czy starszych ludzi, którzy chcą swoje siły 

sprawdzid podczas latania motolotnią, paralotnią jak najbardziej jesteśmy teraz w ostatnim czasie 

bardzo otwarci no to. A jeżeli chodzi o pytanie osobiste, bo jak pan wie, te pytania i wnioski dotyczą 

gminy. Chociaż ja też się utożsamiam przed przecież z gminą, ja też jestem gminą, tak naprawdę, chcę 

panu powiedzied, że jestem członkiem i będę członkiem, jeżeli kiedyś powstanie, do wyborów tak jak 

zawsze przed wyborami powstaje mój ulubiony, ukochany Komitet Wyborczy Wyborców 

Porozumienie Niezależnych Samorządowców, z którego będę startowad w następnych wyborach na 

Burmistrza Ornety. Nie jestem członkiem żadnej partii. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję, pan Marcin Jotko. 

Radny Marcin Jotko: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panowie Burmistrzowie, Szanowni 

Paostwo. Ja mam 2 pytania. 1 to chyba będzie bardziej do pana Zastępcy. W związku z tymi całymi 

zawirowaniami z węglem, z opałem i tak dalej, no i z tymi tendencjami do przechodzenia na jakieś 

bardziej ekologiczne środki opału, pojawiło się kilka takich pytao dotyczących nowego programu, 

który od kooca września ma funkcjonowad ,,Ciepłe Mieszkanie”. Tam podobno beneficjentem ma byd 

gmina i to gmina musi złożyd najpierw wniosek, że chce do tego przystąpid. Czy my jako gmina 

będziemy przystępowad do tego, żeby mieszkaocy mogli z tego korzystad? To jest 1 pytanie. A 2 

pytanie do pana Burmistrza. Mamy drogę na osiedlu na Morąskiej, z jednej strony mamy drogę, na 

osiedle z drugiej strony. No i zostało tamte 80 m, bardzo pechowe, ze starymi płytami. Czy jest 

możliwośd, żeby w jakikolwiek sposób to poprawid, załatad i dokooczyd tą całą pętlę, dla komfortu 

mieszkaoców i bezpieczeostwa na osiedlu? 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Proszę pan Burmistrz Gierlof. 

Zastępca Burmistrza Andrzej Gierlof: Szanowni paostwo, jeżeli chodzi o te ,,Ciepłe Mieszkanie” 

chwila jeszcze oddechu, musimy się zapoznad z nim szczegółowo, kto będzie prowadził ten program i 

konkretnie warunki, zasady. Mamy trudny okres przedwyborczy, bardzo dużo pada deklaracji, 

których nie możemy w sposób prosty zweryfikowad. Na pewno wszelkie inicjatywy, które będą 

korzystne dla mieszkaoców będziemy wchodzid. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę pan Burmistrz Popiel. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Ja odpowiem krótko, jeżeli nie uda się tego zrobid niebawem, to 

najpóźniej, to deklaruje przy wszystkich paostwu, czerwiec 2024, wykonamy tę inwestycję. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję, pan Ryszard Ferenc, bardzo proszę. 



22 

 
 BRM.0002.10.2023 Protokół nr 10/2023 LXIV sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 27 września 2023 r. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Ryszard Ferenc: Szanowni paostwo, pozwólcie, że wstanę, bo chciałbym 

bardzo serdecznie wszystkim pracownikom panie Burmistrzu, na pana ręce złożyd podziękowanie, w 

imieniu mieszkaoców, rolników. 9-tego mieliśmy święto plonów. Piękna uroczystośd, zaszczycił nas 

arcybiskup, księża. Wszystkim serdecznie dziękujemy. W imieniu rolników chciałbym naprawdę 

serdecznie podziękowad pracownikom urzędu, promocji, Społecznemu Komitetu, który tam 

organizował te wszystkie imprezy pogratulowad wszystkim, którzy zdobyli jakieś tam nagrody przy 

okazji wystaw i tak dalej. Było to myślę wspaniała uroczystośd i serdecznie w imieniu mieszkaoców 

dziękujemy za tak wspaniałe zorganizowanie tej imprezy, dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękujemy bardzo, No przecież Pan Ryszard wystąpił w imieniu 
wszystkich nas, żeby było jasne, bo my wszyscy podziwiamy tą uroczystośd. Pan Dariusz Butkiewicz, 
bardzo proszę. 
Radny Dariusz Butkiewicz: Ja chciałem przypomnied, że pan Ferenc kolejny raz już na 2 sesji, nie w 

tym punkcie, ogłasza podziękowania. Podziękowania są na koocu.  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Nieprawda. nieprawda, nieprawda.  

Radny Dariusz Butkiewicz: Ogłoszenia i podziękowania. W tej chwili mamy pytania i wnioski 

sołtysów.  

Wiceprzewodniczący Rady Ryszard Ferenc: Kolego, zawsze jest dobry punkt, żeby dziękowad, żeby...  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: A pan jest sołtysem?  

Wiceprzewodniczący Rady Ryszard Ferenc: Jesteś sołtysem?  

Radny Dariusz Butkiewicz: Ale to jest pytania i odpo... pytania.  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę bardzo niech pan mówi. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Wnioski sołtysów, jest oddzielny punkt podziękowania. Pan broni cały 

czas. Jeżeli ja mówię nie, nie w temacie w punkcie, pan mi przerywa, ale to jest tak na marginesie. Ja 

do pana Burmistrza jeszcze, bo tak nie dostałem wyczerpującej odpowiedzi, bo zapytałem czy 

lotnisko zostało drogą uchwały jakąś, znaczy lądowisko zostało drogą uchwały ustalone? Bo ja tego 

nie wiem. Czy ja bym radnym, czy, czy, czy, nie było jeszcze, czy to jest jakaś decyzja pana, że to ma 

byd lądowisko? Ja przekazuję wręcz oburzenie wielu mieszkaoców, fanów motoryzacji, że zostali 

pozbawieni korzystania, możliwości z tego lotniska, i zostało zagarnięte przez jakąś małą grupkę ludzi, 

do jakichś tam kilku lotów jakiś awionetek kilka, kilku lądowao w ciągu roku. To jest, nie wiem czy pan 

wie, ale to potencjał fanów motoryzacji, został zmarnowany, znaczy jeszcze można, może go to 

naprawid, ponieważ ludzie z całej Polski przyjeżdżali. Wystarczyło tak jak już kiedyś wspominałem 

unormowad to pojechad do nich, porozmawiad, ustalid jakieś reguły odpowiednie porządku, a nie, że 

zabronid. Wiadomo, że na zasadzie zabraniania do niczego nie dojdziemy. Dlatego odpowiedź 

pytanie: czy, czy zostało tą drogą, jakichś uchwały, czy to jest tylko pana decyzja, że to lotnisko tak 

zostało ograniczony dostęp przez innych, przez inne osoby? Czy to może nawet motolotniarzy, czy to 
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nawet i co pan kategorycznie ostatnio zakazał testów dronów. No gdzie ci ludzie mają testowad te 

drony? No dobrze spadł, może zdarzył się jakiś tam drobny wypadek, ale to jest przestrzeo taka duża, 

gdzie, idealnie się nadaje do, do testowania no i taki będą szereg innych przypadków. No po prostu 

sporo ludzi jest z tego tytułu niezadowolonych. Może to lotnisko, ale stoi tak jakby puste i samolocik 

przyleci jakiś wyląduje i mamy się z tego cieszyd. A możemy to inaczej, moglibyśmy inaczej to 

wykorzystad i mied z tego promocję naszego miasta, dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję pan Burmistrz Gierlof, bardzo proszę. 

Zastępca Burmistrza Andrzej Gierlof: Szanowni paostwo, lądowisko zostało wpisane do rejestru 

przez Urząd Lotnictwa Cywilnego, decyzją Prezesa tego urzędu. Żadna uchwała Rady Gminy w tym 

zakresie, ani nie była wymagana i nie miała zastosowania. Co do oceny potencjału, jak pan mówi tego 

terenu, to potencjałem jest rozwój funkcji lotnisko, lądowiskowych i lotniskowych, to jest potencjał w 

świecie zmieniającym się. A nie, nie wiem, stanowisko kilku fanów, mówię motoryzacji. Pan Burmistrz 

jasno powiedział, że, nie ucieka i od możliwości organizowania takich imprez, tylko niech to się dzieje 

na warunkach uzgodnionych, z zapewnieniem bezpieczeostwa. Nie tylko na terenie lotniska ale i na 

terenach przylegających do lotniska, dziękuję. I taki był wniosek mieszkaoców okolicznych 

miejscowości przylegających swoimi terenami do lądowiska. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję, pan Burmistrz Ireneusz Popiel chce też zabrad głos? Tak? 

Bardzo proszę. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Dziękuję bardzo Andrzej, za tak dokładne powiedzenie, nie powiedziałbym 

tego lepiej. Ale ja tylko panu powiem tak: ostatnio byłem, nie wiem czy pan miał okazję byd w Białym 

Jarze, gdzie w Karpaczu, gdzie latem ludzie jeżdżą na rowerach górskich, zjeżdżając z górki, a zimą 

jeżdżą na nartach. Myślę, że jedna i druga funkcja to o czym powiedział kolega-Zastępca Burmistrza, 

nie przeszkadza drugiej. Wszystko można uzgodnid, natomiast jeżeli uzgodnienia są niedotrzymanie, 

jeżeli chodzi o tych ludzi, którzy ostatnio z nami rozmawiali i byli bardzo niepoważni w komentarzach 

później, to, to już w ogóle pomijam, bo tego już nie czytam, wyleczyłem się z tego. Aczkolwiek bardzo 

nieuczciwie podejście do i ocena naszego działania, bo do tanga zawsze trzeba dwojga. My także 

rozmawialiśmy i uzgadnialiśmy względy bezpieczeostwa z firmą, która zajmowała się, miała zajmowad 

się testowaniem dronów. Uczestniczył również w tym spotkaniu radny i sołtys jednocześnie Ferenc. 

Szanowni paostwo, jeżeli mamy do czynienia z ludźmi niedojrzałymi, ludźmi, którzy nie przewidują 

takich sytuacji, o których była mowa, to niech pan porozmawia z mieszkaocami Drwęczna i Krzykał i 

Klusajn. Niech pan porozmawia z tymi ludźmi, co przeżyli, kiedy nad ich głowami, na, przy ich domu 

100 m wylądował i wybuchł dron z paliwem lotniczym. To tak na marginesie zupełnie, bo widzę 

zupełnie pan nie ma wiedzy na ten temat co się wydarzyło. Natomiast jeżeli chodzi o dołączenie do 

podziękowao, wniosków, no bo to wniosek oczywiście sołtysa i podziękowania. Ja się dołączam 
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oczywiście do, do pana sołtysa, ale powiem także i podziękuję bardzo serdecznie. w tym roku 

mieliśmy około 50 przedsiębiorców, którzy wsparli nasze święto. Bardzo Wam wszystkim za to 

dziękuję. Przedsiębiorcom i rolnikom, dziękuję bardzo. I oczywiście dołączam się do życzeo dla 

wszystkich pracowników, bo chcę paostwu powiedzied, że wszyscy stanęli na wysokości zadania. Od 

pracowników Centrum Kultury, poprzez naszą ekipę, a skooczywszy na pracownikach naszej 

promocji. Bardzo, bardzo dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Pan Dariusz Butkiewicz. Ale niech pan nie dotyka i będzie 

działało. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Ja na spokojnie, oczywiście bez kłótni. Powiedział pan takie słowo, że 

można, nie musi byd to jedna funkcja. Ja się z tym zgadzam właśnie, dlatego, że ja nie jestem za tym, 

żeby likwidowad te lądowisko czy, czy, te osoby, które chciałyby korzystad z tego miejsca tylko, tylko 

odpowiednio je jakoś, żeby to współgrało. Przecież, te samolociki lądują. Oni nie lądują tak sobie. One 

muszą zgłosid, prawda, gdzieś do wieży kontrolnej, wylatują, muszą zgłosid, także, jeżeli by się 

odbywały inne, gdzieś tam zawody imprezy, to, to nie miałyby wstępu, przylotu i wszystko można by 

dograd. A ja myślę, wydaje, że pan, pan mi zarzucił, że ja nie mam wiedzy. A ja panu zarzucę, że pan 

nie miał wiedzy, bo ja mam bardzo dużą wiedzę, na temat tych fanów motoryzacji co się działo na 

tym lotnisku. Pan naprawdę miał tylko fragmentaryczną wiedzę. Tam odbywają się co prawie, co 

tydzieo, zloty różnych marek samochodów, różnych. Wystarczyło tylko pojechad do nich, uzgodnid z 

tymi organizatorami właśnie, to co pan mówił. To co ostatnio się wydarzyło, to też była pana wina, 

ponieważ pan im utrudnił te, ponieważ pan po raz pierwszy dojazdówkę i utrudniając przez to 

właśnie mieszkaocom, kazał jechad przez Bażyny, dookoła, i tam był kurz i były inne rzeczy oczywiście, 

ale to po raz pierwszy się zdarzyło. Oni wracali drugą stroną robiąc wyścig, wracali drugą stroną pasa 

startowego, nikomu nie przeszkadzając. I to spowodowało te, te problemy. Paostwo nie wiem, już nie 

chcę, bo pan się nie przyzna do tego, że pan to zrobił specjalnie, czy, czy nie, ale fakt był, że to było 

utrudnienie. I wymaga to dyskusji. No i na to wychodzi, że to była pana decyzja, a nie jakaś uchwała, 

czyli pan zdecydował, pan mówił o potencjale a szereg ludzi, mieszkaoców mówi o potencjale 

motoryzacyjnym. Ja jestem za tym, żeby nie likwidowad, ale żeby pogodzid te 2 rzeczy, żeby odbywały 

się zawody takie i takie. I lądowania, żeby były, ale żeby pogodzid, żeby to lotnisko żyło. Jeszcze na 

koniec panu powiem pewien przypadek, który też znam, że np. człowiek prywatny wypożyczył w 

zachodnio-pomorskim wypożyczył, wziął w dzierżawę, takie lotnisko i pobiera opłatę np. 100 czy 200 

zł od samochodu i oni mogą robid tam co chcą. Także można na tym jeszcze biznes zrobid. Dziękuję 

bardzo. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę panie Burmistrzu. 
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Burmistrz Ireneusz Popiel: Tylko krótko. Na pewno nie dopuszczę do tego, żeby na lotnisku było 

palenie gumy. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Pani Marzena Ołtuszewska, radna 

Radna Marzena Ołtuszewska: Panie Burmistrzu, ja z takim zapytaniem tylko, bo uczestniczyłam w 

rozmowie dotyczącej przekazania samochodu dla naszych strażaków, czy coś pan wie na ten temat? 

Czy ten samochód został przekazany? Ten samochód Peugeot Boxer? Bo nie ma pana 

Goździewskiego i tak nie za bardzo mam się kogo zapytad. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Tak, jesteśmy po rozmowach ze stowarzyszeniem i to stowarzyszenie z 

własnej inicjatywy, jako stowarzyszenie ochotników wystąpiło o przekazanie. Otrzymaliśmy ten 

samochód jako ochotnicy Straży Pożarnej, bez obciążania kosztami gminy Orneta. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Nie widzę więcej zgłoszeo. Zamykamy punkt 12. 

 

13. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski oraz odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na 

poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 13. To są odpowiedzi na interpelacje, 

zapytania, wnioski, odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji. Bardzo proszę o 

odczytanie pierwszej odpowiedzi. Już, już Ci udzielam...O teraz. 

Radny Marcin Jotko: Do pana Bogdana Kowieszko, Radnego Rady Miejskiej w Ornecie. W odpowiedzi 

na wniosek z dnia 30 sierpnia 2023 roku, złożony przez Radnego Rady Miejskiej w Ornecie, Bogdana 

Kowieszko, udzielam następujących odpowiedzi na zadane pytania. Ad. 1. Zmiana oznakowania 

drogowego na ulicach wymaga wprowadzenia zmian w organizacji ruchu, co wiąże się z 

koniecznością wykonania nowego projektu organizacji ruchu w tym obszarze, jego zatwierdzenia, w 

tym obszarze, jego zatwierdzenia przez organ zarządzający ruchem. W przypadku tej kategorii jest to 

Starosta Lidzbarski oraz fizycznej zmiany oznakowania, zakup i montaż nowego czy dodatkowego 

oznakowania zgłoszony wniosek zostanie skonsultowany z projektem do spraw inżynierii ruchu pod 

kątem możliwości wprowadzenia i zatwierdzenia wnioskowanej zmiany organizacji ruchu z zamiarem 

stałego wprowadzenia ograniczenia prędkości do 30 km/h na wnioskowanych ulicach. Ad. 2 W 

budżecie miasta nie przewidziano środków na badania archeologiczne. Ad. 3 Wskazane miejsce 

zostało objęte zadaniem doraźnym, które będzie realizowane w godzinach pracy Straży Miejskiej w 

Ornecie. Jednocześnie informuję, że w dniu 12 września 2023 roku Komendant Straży Miejskiej złożył 

pisemny wniosek do Komisariatu Policji w Ornecie, o objęcie nadzorem wskazanego miejsca. Ad. 4 

Rozpoczęcie eksploatacji nowej części cmentarza przewidywane jest na 2024 rok. Ad. 5 Dom 

przedpogrzebowy jest remontowany na bieżąco, w którym roku została poprawiona i pomalowana 

elewacja zewnętrzna oraz pomalowane, wyremontowane ubytki na suficie zewnętrznym przed 
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wejściem do kaplicy. W przyszłym roku planowane jest pomalowanie kaplicy w pomieszczeniach 

wewnętrznych. Ad. 6 Zgodnie z artykułem 5 ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach 

właściciele nieruchomości, zarządcy zapewniają utrzymanie czystości i porządku przez wyposażenie 

nieruchomości w pojemniki przeznaczone do zbierania odpadów komunalnych, utrzymanie tych 

pojemników w odpowiednim stanie sanitarnym, porządkowym i technicznym oraz utrzymanie w 

odpowiednim stanie sanitarnym i porządkowym miejsc gromadzenia odpadów. W związku z 

powyższym wystąpiono do TBS Administrator, zarządcy większości nieruchomości w obrębie Starego 

Miasta, o udzielenie odpowiedzi dotyczącej sytuacji z budową wiaty śmietnikowej na ulicy Browarnej. 

Zarządca udzielił następującej odpowiedzi: TBS Administrator sp. z o.o. przygotował wymaganą 

dokumentację i uzyskał wymagane pozwolenia na budowę altany śmietnikowej WKZ w Olsztynie, 

Starosta Lidzbarski w Lidzbarku Warmioskim w konsekwencji dalszej procedury ogłoszono, ogłoszone 

zostały zapytania ofertowe dla wykonawców na wykonanie wiaty o konstrukcji drewnianej zgodnie z 

warunkami określonymi w zatwierdzonym projekcie oraz uzyskanymi pozwoleniami. Na ogłoszone 

zapytanie nie wpłynęły żadne oferty. W wyniku prowadzonych rozmów ustnych, uzyskaliśmy 1 

ofertę. Na jej podstawie przygotowane zostały informacje do poszczególnych wspólnot przypisanych 

do organizowanej wiaty z przedstawieniem kosztów i sposobem finansowania zadania. 

Przedmiotowe informacje, w formie pism i uchwał, zostały rozesłane do wszystkich właścicieli 

wspólnot przewidzianych do korzystania z wiaty - 24 wspólnoty. Po otrzymaniu informacji zwrotnych, 

budowę altany śmietnikowej zaakceptowało 7 wspólnot, pozostałe były przeciw, bądź się nie 

wypowiedziały. W konsekwencji zorganizowane zostało spotkanie ze wspólnotami, w sali sesyjnej 

Urzędu Miasta, na którym nie doszło do konsensusu ze względu na wysoki koszt projektowanej wiaty. 

Właściciele nie wyrazili również zgody na drewnianą konstrukcję wiaty, ze względu na ewentualne 

zagrożenia z tym związane. Ponowione jeszcze w kolejnym roku rozmowy z właścicielami, na 

zebraniach, które nie przyniosły oczekiwanych efektów. Zwrot kosztów realizacji, brak zgody na 

drewnianą konstrukcję, brak zabezpieczenia środków finansowych przez częśd wspólnot. 

Jednocześnie informuję, że ważnośd pozwolenia konserwatorskiego na budowę wiaty upływa wraz z 

koocem bieżącego roku, ten termin również miał wpływ na decyzję wspólnot. Planowane jest 

wystąpienie o przedłużenie pozwolenia i uzyskanie zgody na wiatę o konstrukcji metalowej lub 

aluminiowej. Jego uzyskanie pozwoliłoby na budowę wiaty w 2024 roku. Ad. 7. Do Urzędu Miejskiego 

w Ornecie nie wpłynęło z powiatu, żadne pismo dotyczące losu rentgena w Ornecie. Z tym pytaniem 

należy zwrócid się do powiatu. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję, widzę, że pan Burmistrz chce uzupełnid odpowiedź. 

Bardzo proszę. 
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Burmistrz Ireneusz Popiel: Chciałbym tylko dodad. W tej odpowiedzi do pana nie ma tej informacji, a 

dzisiaj na sesji przyjęliście paostwo uchwałę zmieniającą budżet, w której zapewniliśmy, 

zabezpieczyliśmy wnioskowane przez paostwa, wnioskowaną przez paostwa kwotę 20 000 zł na 

zakup chłodni do przechowywania ciał w naszej kaplicy. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę następną odpowiedź odczytad. 

Radny Marcin Jotko: Do Dariusza Butkiewicza radnego Rady Miejskiej w Ornecie. W odpowiedzi na 

wniosek z dnia 30 sierpnia 2023 roku złożony przez radnego Rady Miejskiej w Ornecie Dariusza 

Butkiewicza, udzielam odpowiedzi na zadania, zadane pytania.  

Rozliczenie finansowe 7 Orneckiej Nocy Muzeów. Koszt udzielonej i rozliczanie dotacji na zadanie 2 

,,działalnośd na rzecz kultury, sztuki, ochrony dóbr i Kultury i Dziedzictwa Narodowego, dla 

Stowarzyszenia Reduta Orneta, na zadanie - 7 Ornecka Noc Muzeów 13 183,60 zł brutto. Koszt 

ochrony oraz kierownika do spraw bezpieczeostwa 3 637,11 zł brutto. Koszt zabezpieczenia 

medycznego imprezy 2200 zł brutto. Koszt wystawy zabytkowych aut 2500 brutto. Koszt zakupu 

pucharu, nagroda publiczności dla najciekawszego, najciekawszego zabytkowego auta 7 Orneckiej 

Nocy Muzeów 70,15 zł brutto. Koszt zakupu artykułów spożywczych, w związku z organizacją 

Kawiarenki na ul. Rycerskiej przy galerii Art Nova rogaliki i pączki 190 zł brutto. Koszt zakupu 

kompozycji kwiatowej oraz bukietu kwiatów w związku z organizacją wieczoru autorskiego, z 

autorem przewodnika ,,Warmia, Kopernik 220 zł brutto. Koszt usługi wykonania projektu oraz 

wydruku cyfrowego fotografii Ornety na materiale flagowym, w związku z ustawieniem instalacji 

artystycznej nad ulicą Rycerską 2 659,26 zł brutto. Koszt zakupu materiałów pomocniczych: taśma 

ostrzegawcza, sznurki, sznurek murarski, benzyna ekstrakcyjna 85,54 zł brutto. Suma kosztów 

poniesionych na organizację 7 Orneckiej Nocy Muzeów przez gminę Orneta wyniosła 24 745,66 zł 

brutto. Rozliczenie finansowe Dni Ornety 2023. Koszt wykonania programu artystycznego PPH ,,tdj 

Tomasz Długosz Zespół Funtom, 3 382,50 zł brutto. Koszt wykonania programu artystycznego przy 

Centrum Kultury i Biblioteki Miejskiej w Ornecie 2100 zł brutto. Koszt wykonania programu 

artystycznego Kowal Piotr Kowalkowski Trio Siestra, w kościele pod wezwaniem św. Jana Chrzciciela 

w Ornecie 3000 zł brutto. Koszt wykonania programu artystycznego Działalnośd Artystyczna Marlena 

Sztando zespół Szpilki 12000 zł. Koszt wykonania programu artystycznego Agencja Muzyczno-

Artystyczna For You Kamida zespół Zajefajni 11 000 zł brutto. Koszt wykonania programu 

artystycznego przez zespół przez zespół Via Gra Plus Electric Band 5 000 zł brutto. Koszt wykonania 

programu artystycznego Maciej Durczak Rock House Entertainment gwiazda wieczoru 73 800 zł 

brutto. Koszt oprawy muzycznej Łukasz Gesek Agencja Artystyczno-Marketingowa 1 500 zł brutto. 

Koszt wynagrodzenia autorskiego ZAiKS za koncerty estradowe oraz zabawy przy muzyce 

mechanicznej 12 113,30 zł brutto. Koszt obsługi konferansjerskiej 1000 zł brutto. Koszt 
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zabezpieczenia medycznego imprezy 6 180 zł brutto. Koszt zabezpieczenia imprezy oraz kierownika 

do spraw bezpieczeostwa ochrona imprezy masowej 12 595,20 zł brutto. Koszt wynajmu techniki 

scenicznej i obsługi technicznej wydarzenia, wynajem sceny i nagłośnienia, wynajem oświetlenia 

scenicznego 50 000 brutto. Koszt usługi gastronomicznej przygotowanie obiadów dla artystów 

występujących na scenie podczas Dni Ornety 1 500 zł brutto. Koszt usługi wykonania projektu 

graficznego oraz wydruku plakatów A2 50 sztuk oraz A1 50 sztuk 1 011,06 zł brutto. Koszt wynajmu 

urządzeo rekreacyjnych dla dzieci dmuchany plac zabaw 3400 zł brutto. Koszt wynajmu kontenerów 

kp-7 odpady 885,60 zł brutto. Koszt zakupu artykułów spożywczych, soków i owoców w związku z 

przygotowaniem garderób dla artystów występujących na scenie podczas Dni Ornety 917,76 zł 

brutto. Koszt zakupu środków czystości, kubków oraz łóżeczek, w związku z przygotowaniem 

garderoby dla artystów występujących na scenie podczas Dni Ornety 203,18 zł brutto. Koszt zakupu 

kompozycji kwiatowej w podziękowaniu za występ w Kościele pod wezwaniem św. Jana Chrzciciela w 

Ornecie 240 zł brutto. Koszt usługi noclegowej wynikającej z umowy Maciej Durczak Rock House 

Entertainment Gwiazda wieczoru 1 805 zł brutto. Poniesiony koszt nagród za ,,Paradę ślimaka 1 

miejsce w konkursie na ,,Domek ślimaka oraz 2 miejsce w konkursie na najciekawszą prezentację 

ślimaka 699,51 zł brutto. Koszt zakupu statuetek w związku z organizacją zawodów wędkarskich 

kategorii Feeder i spławikowych na jeziorze, jeziorze Mieczowym z okazji 710-lecia nadania praw 

miejskich Ornecie podczas obchodów Dni Ornety 267,10 zł brutto. Koszt wynajmu transportu oraz 

odbioru ogrodzenia ażurowego oraz barierek lekkich wraz z wynajmem toalet z ich serwisem 

koocowym 9 231,74 zł brutto. Koszt wynajmu toalety wraz z jej serwisem koocowym w związku z 

organizacją zawodów wędkarskich na jeziorze Mieczowym z okazji 710-lecia nadania praw miejskich 

Ornecie podczas obchodów Dni Ornety 140,40 zł brutto. Suma kosztów poniesionych na organizację 

Dni Ornety 2023 przez Gminę Orneta wyniosła 213 972,35 zł brutto.  

Do Dariusza Butkiewicza radnego Rady Miejskiej. W odpowiedzi na złożone pismo z dnia 30 sierpnia 

2023 roku w sprawie przedstawienia umów cywilnoprawnych, umów zleceo, umów o dzieło, za okres 

od 1 stycznia 2018 do 31 sierpnia 2023 zawartych przez Burmistrza oraz rachunków za wykonaną 

usługę, opłaconych przez gminę Orneta, złożone na sesji Rady Miejskiej w dniu 30 sierpnia 2023 roku 

i przekazane Burmistrzowi w dniu 5 września 2023 roku określaną jako interpelację, informuję, że 

wyżej wymienione pismo nie spełnia wymogów określonych w artykule 24 ustęp 4 ustawy o 

samorządzie gminnym.  

Do pana Dariusza Butkiewicza radnego Rady Miejskiej. W odpowiedzi na złożone pismo z dnia 30 

sierpnia 2023 roku w sprawie dostarczenia wszystkich dokumentów związanych z inwestycją 

,,Rewitalizacja przestrzeni publicznej przy Miejskim Domu Kultury im. Franciszka Chruściela w Ornecie 

na cele kulturalno-rekreacyjno-sportowe etap 1” , złożone na sesji Rady Miejskiej w dniu 30 sierpnia 
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2023 roku i przekazany Burmistrzowi w dniu 5 września 2023 roku określoną jako interpelację, 

informuję, że wyżej wymienione pismo nie spełnia wymogów określonych w artykule 24 ustęp 4 

ustawy o samorządzie gminnym.  

Do pana Dariusza Butkiewicza radnego Rady Miejskiej. W odpowiedzi na pana wniosek na sesji w 

dniu 30 sierpnia bieżącego roku w sprawie złożonych przez gminę Orneta wniosków do Rządowego 

Funduszu Polski Ład Program Inwestycji Strategicznych, przedstawiam poniższe zestawienie. Edycja 1, 

nabór pilotażowy, gmina mogła złożyd 3 wnioski. 1 wniosek do 5 milionów Rewitalizacja i 

rewaloryzacja obiektów historycznych miasta Orneta zadanie 1, Szkoła Podstawowa nr 1 w Ornecie. 

Zadanie 2 Ratusz Miejski w Ornecie. Wnioskowana kwota 4 500 000,00 zł. Wniosek do 30 milionów 

Kompleksowa przebudowa dróg gminnych na terenie miasta i gminy Orneta. 1 Orneta-Karkajmy-

Bogatyoskie, 2 Wojciechowo, 3. Bażyny-Lejławki, 4 ulica Radosna. Wnioskowana kwota 17 100 

000,00. Wniosek bez ograniczeo. Zadanie 1 Rewitalizacja ulic Starego Miasta, zadanie 2 Rewitalizacja 

układu ulic poza Starym Miastem, zadanie 3 Rewitalizacja stadionu miejskiego. Wnioskowana kwota 

22 230 000,00. Edycja 2. Gmina mogła złożyd 3 wnioski. Wniosek do 5 milionów - Przebudowa drogi 

gminnej Bażyny-Lejławki Wielkie 4 750 000,00 zł. Wniosek do 30 milionów. Przebudowa ulic 

powiatowych ul. Kwiatowa i Ogrodowa wnioskowana kwota 7 100 000,00. Wniosek do 65 milionów. 

Zadanie 1 Modernizacja ulic Starego Miasta. Zadanie 2 Modernizacja sieci wod-kan. Zadanie 3 

Modernizacja stadionu. Zadanie 4 Przebudowa obiektów wodno-kanalizacyjnych. Zadanie 5 Zakup 

sprzętu. Wnioskowana kwota 53 675 000,00. Edycja 3 PGR - gmina mogła złożyd 2 wnioski. Wniosek 

do 2 milionów. Przebudowa drogi dojazdowej do ul. Pogodna, ul. Radosna i do Osiedle Morąska, 

wnioskowana kwota 1 960 000,00. Wniosek do 5 milionów zł. Przebudowa drogi gminnej 

Bogatyoskie-Karkajmy-Orneta. Wnioskowana kwota 4 900 000,00. Edycja 4 Polskie Uzdrowiska. 

Program tylko dla gmin uzdrowiskowych, gmina Orneta nie jest gminą uzdrowiskową. Edycja 5 

Rozwój Stref Przemysłowych. Gmina nie spełnia warunków. Wymagania programu: Wnioski mogą 

zostad złożone na inwestycje, których celem jest przeciwdziałanie negatywnym skutkom covid-19, 

poprzez stworzenie lub poprawę warunków obsługi i rozwoju: istniejących wspólnie, spójnych 

funkcjonalnie terenów inwestycyjnych o powierzchni co najmniej 80 ha, oznaczonych w miejscowym 

planie zagospodarowania przestrzennego jako teren produkcji, z których przynajmniej 50% 

powierzchni terenu było w dniu ogłoszenia naboru zagospodarowane infrastrukturą przemysłową 

albo planowanych spójnych funkcjonalnie terenów inwestycyjnych o powierzchni co najmniej 60 ha, 

które przynajmniej w 50% stanowią własnośd i dających możliwośd ulokowania i uruchomienia 

produkcji przemysłowej i mogących byd przeznaczone na takie cele według studium uwarunkowao i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego, albo międzynarodowych terminali intermodalnych o 

strategicznym znaczeniu gospodarczym, funkcjonujących w ramach sieci kompleksowej i bazy TENT, 
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obejmującej linie kolejowe, porty i terminale kolejowo-drogowe. Edycja 6 PGR. Gmina mogła złożyd 2 

wnioski. Do 2 milionów - Modernizacja drogi gminnej Wojciechowo 1 960 000,00. Do 5 milionów - 

Modernizacja drogi gminnej Karkajmy-Orneta wnioskowana kwota 4 900 000,00. Edycja 7. Rozwój 

stref przemysłowych, powtórzenie programu. Gmina nie spełnia warunków - uzasadnienie jak w 

edycji 5. Edycja 8 gmina mogła złożyd 3 wnioski. Do 2 milionów. Modernizacja infrastruktury 

drogowej ul. Zielona i ul. 1 Maja wnioskowana kwota 1 805 000,00. Do 8 milionów Modernizacja 

drogi gminnej Karkajmy-Orneta wnioskowana kwota 5 700 000,00. Do 30 milionów - Modernizacja 

stadionu miejskiego 27 milionów kwota wnioskowana. Autorem wszystkich wniosków są pracownicy 

Urzędu Miejskiego w porozumieniu z Przedsiębiorstwem Wodociągów i Kanalizacji spółka z o.o. w 

Ornecie i Starostwem Powiatowym w Lidzbarku Warmioskim, w zakresie wniosków dotyczących sieci 

wodno-kanalizacyjnych lub dróg powiatowych. Do Dariusza Butkiewicza radnego Rady Miejskiej.  

W odpowiedzi na wniosek odczytany i złożony na 62 sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 30 

sierpnia 2023 radnego Rady Miejskiej w Ornecie w sprawie zamontowania lampy solarnej w celu 

oświetlenia przejścia przez kładkę na rzece Drwęca Warmioska przy ul. 1 Maja - ul. Polna, informuję, 

że sprawa oświetlenia przejścia była rozpatrywana wielokrotnie. Z przepisów prawa ustawy prawo 

energetyczne wynika, że do zadao własnych Gminy należy finansowanie oświetlenia ulic dróg i 

placów publicznych. Przejście w kierunku ulicy Polnej nie spełnia tych kryteriów. W 2015 roku w celu 

poprawy bezpieczeostwa uruchomiono dodatkową lampę, która oświetla przejście przez kładkę za 

ulicą Mickiewicza. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Na tym wyczerpaliśmy punkt 13. Zamykany punkt 13. 

 

14. Informacje i komunikaty. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 14. Informacje i komunikaty. Proszę 

paostwa już na Komisji Wspólnej mówiłem, że mieliśmy obowiązek rozpisania naboru na funkcje 

ławników w Sądzie Rejonowym w Lidzbarku Warmioskim i w Sądzie Pracy. I w 1 edycji nikt się nie 

zgłosił. Rozpisujemy teraz ponowienie tego konkursu i bardzo apeluję do mieszkaoców, którzy 

chcieliby byd ławnikami o złożenie stosownych wniosków do 16 października, do biura rady.  

I 2 komunikat. Już też na Komisji Wspólnej jak paostwo wiecie, ta akcja ,,Szlachetna Paczka 

ustaliliśmy, że radni będą uczestniczyd. Prosiłbym o wpłacanie kwoty jakie paostwo uznacie, do biura 

rady do kooca tego tygodnia. Czy ktoś z paostwa ma jeszcze jakiś komunikat albo informacje? Pan 

Dariusz Butkiewicz, bardzo proszę. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Witam ponownie. Ja z wielką radością chciałbym poinformowad, że w 

poniedziałek otrzymaliśmy informację, już ostateczną, że Starostwo Powiatowe, Powiat Lidzbarski 

otrzymał z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na poprawę przejśd dla pieszych, dotacje na remont 
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chodników w Ornecie. Na ulicy Polnej wartośd projektu 700 000,00 zł, udział Gminy w tym jest tylko 

10% czyli 70 000,00 oraz na ulicę Przemysłową wartośd projektu 500 000 zł gmina Orneta 10%, czyli 

50 000 zł. To są inwestycje też w naszym mieście nie zostały wspomniane, dotacje, można 

powiedzied, zorganizowane powiat lidzbarski. Cieszy mnie tym bardziej to, że na ulicy Polnej, przy 

wykonaniu takiej dużej inwestycji od wielu lat remontu chodników już jest bardzo wielki krok do 

wykonania drogi, upragnionej drogi, wyczekiwanej kilkadziesiąt lat przez mieszkaoców. Dziękuję 

bardzo. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Czy ktoś z paostwa jeszcze? Nie ma, w takim razie 

zamykamy punkt 14. 

 

15. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 15. Bardzo, bardzo serdecznie dziękuję 

wszystkim paostwu radnym, wszystkim uczestnikom sesji, wszystkim obserwatorom sesji, za udział w 

dzisiejszej i zamykam 64 sesję Rady Miejskiej. Dziękuję bardzo. 

 

 

 

Przewodniczący 
Rada Miejska w Ornecie 
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